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§ 16

Godkännande av dagordning 

Beslut

Kommunstyrelsens arbetsutskott godkänner dagordningen. 

_____________________ 
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§ 17

Äskande av investeringsmedel – Stulna statyer - 
kultur- och fritidsnämnden 2024-02-29
Dnr: KLF 2024/215

Beslut

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar följande: 

1. Kultur- och fritidsnämnden tillförs investeringsmedel om 187 000 kr år 
2024 i syfte att byta ut de stulna statyerna ”Snapphanen Ubbe” och 
”Pensionatsgästerna” i Vittsjö. 

2. Finansiering på 187 000 kr sker från kommunstyrelsens anslag för 
oförutsedda investeringar 2024. Investeringen ska vara anslagstyp 1. 

Beskrivning av ärendet  

I slutet av 2022 stals de två välkända bronsstatyerna ”Snapphanen Ubbe” och 
”Pensionatsgästerna” i Vittsjö. Med anledning av detta väcktes våren 2023 frågan 
om att kommunen skulle låta återuppföra statyerna efter originalritningarna. 
Statyerna kommer återskapas med bronsfärg för att undvika framtida stöld. 

_____________________ 

Sänt till:
Kultur- och fritidsnämnden 
Kommunledningsförvaltningen, ekonomiavdelningen
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§ 18

Ansökan Stiftelsen Anna Åkesson donationsfond 
Dnr: KLF 2024/235

Beslut

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar följande: 

Vinslövs församlings ansökan om 77 000 kronor bidrag till orgelprojekt godkännas. 

Beskrivning av ärendet  

Stiftelsen tillföll Vinslövs municipalsamhälle och övergick till Hässleholms kommun 
vid kommunsammanslagningen 1974. Dess ursprungliga ändamål är att räntan får 
användas av Vinslövs municipalsamhälle till samhällets förskönande eller annat 
därmed jämförligt ändamål. Stiftelsen är per 23 mars 2022 permuterad enligt 
ansökan till Länsstyrelsen, varpå hela kapitalet i stiftelsen och dess avkastning kan 
delas ut. Tillgångarna är 77 017 kronor i stiftelsen per 31 december 2023. 

Hässleholms kommun har under 2023 fått in en ansökan från Vinslövs församling 
Svenska Kyrkan, se bilaga 1. Ansökan uppgår till 76 000 kronor som ett bidrag till 
en ny orgel i Vinslövs kyrka. Orgeln ska placeras nere i kyrkan i stället för uppe på 
orgelläktaren. Den nya orgeln kostar 3 525 000 kronor, se bilaga 1 för ytterligare 
information om satsningen.  

Det finns f n inga konkreta planer för resterande 1 017 kr i stiftelsen. Det förefaller 
lämpligt att reservera 17 kr för bankkostnader 2024, dela ut 77 000 kr till 
orgelinvesteringen och därmed avsluta stiftelsen. 

Med hänvisning till ovanstående föreslås att 77 000 kronor beviljas till Vinslövs 
församling.

_____________________ 

Sänt till:
Vinslövs församling, Svenska Kyrkan
Kommunledningsförvaltningen, ekonomiavdelningen 
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§ 19

Investeringsbehov av hjälpmedelsverksamhet - 
omsorgsnämnden
Dnr: KLF 2024/165

Beslut

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande: 

1. Omsorgsnämnden tillförs investeringsmedel om 1 400 000 kr år 2024 för 
inköp av ett kabinettdiskdesinfektor till hjälpmedelsverksamheten.

2. Finansiering på 1 400 000 kr sker från kommunstyrelsens anslag för 
oförutsedda investeringar 2024. Investeringen ska vara anslags typ 2.  

Beskrivning av ärendet  

I samband med flytt av hjälpmedelsverksamheten planeras det att införskaffas en 
kabinettdiskdesinfektor. Investeringen för denna behöver göras 2024. Kostnaden 
beräknas tillsammans med installationskostnad och flyttkostnad uppgå till 1 400 000 
kr. Omsorgsnämnden beslutade den 13 februari 2024 om att ansöka om utökad 
investeringsbudget på motsvarande belopp. 

_____________________ 

Sänt till:
Omsorgsnämnden 
Kommunledningsförvaltningen, ekonomiavdelningen 
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§ 20

Svar på uppdrag om "Bostad först"
Dnr: KLF 2024/254

Beslut

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att återremittera 
ärendet till socialnämnden för ställningstagande om ”Bostad först” ska införas.

Beskrivning av ärendet  

Jakob Johansson och Björn Widmark, båda Folkets Väl, väckte en motion (KLF 
2022/937) i kommunfullmäktige, rubricerad Bostad Först – En evidensbaserad 
metod mot hemlöshet, i vilken de yrkade att socialförvaltningen skulle ges i uppdrag 
att utreda om och i så fall hur, Hässleholms kommun kan implementera Bostad 
Först som modell mot hemlöshet.  

Kommunfullmäktige beslutade vid sammanträde den 12 juni 2023, § 111, följande.

Socialnämnden ska, under förutsättningar att de beviljas medel från Socialstyrelsen, 
senast under första kvartalet 2024 till kommunstyrelsen inkomma med utredning av 
om nämnden anser att Bostad Först ska införas. Motionen ska därmed anses 
besvarad.

Vid sammanträde i socialnämnden den 18 mars 2024, § 25, beslutades följande.

Socialnämnden lämnar följande svar till kommunstyrelsen:  

Socialnämnden föreslår att Bostad Först-program ska införas i Hässleholms 
kommun under förutsättning att:  

1. De premisser som beskrivs i utredningen Bostad först - En förberedande 
utredning om Hässleholms kommuns förutsättningar till att införa Bostad 
först som metod, daterad 2023-11-30, uppfylls.  

2. Nödvändiga resurser tillgängliggörs. 

Bedömning  

Socialnämnden har följt fullmäktiges ovannämnda beslut i så måtto att den har 
inkommit med den utredning kommunstyrelsen har efterfrågat. Däremot har 
nämnden inte tydligt tagit ställning till om ”Bostad Först” ska införas. Det är oklart 
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vad som avses med beslutspunkt 1 i ovannämnda nämndens beslut om uppfyllande 
av premisser och vem som ska bedöma om premisserna är uppfyllda. Det kan 
knappast åligga någon annan nämnd än socialnämnden att göra denna bedömning. 
Det är därför kommunledningsförvaltningens uppfattning att socialnämnden genom 
att inte ta ställning till om ”Bostad först” ska införas inte helt har följt fullmäktiges 
beslut. Ärendet ska därför återremitteras för ny behandling i nämnden. 

_____________________ 

 
Sänt till:
Socialnämnden
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§ 21

Värdeöverföring från Hässlehem AB 2024
Dnr: KLF 2024/185

Beslut

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 
kommunfullmäktige besluta följande: 

Värdeöverföring från Hässlehem AB på 3 mnkr år 2024 ska innefatta hjälp till 
finansiering av nedanstående: 

1. Bostadsanpassningsbidrag, bidrag kan lämnas för anpassning i bostaden för 
att en person med funktionsnedsättning ska ha möjlighet till ett självständigt 
liv, till exempel förflytta sig i bostaden, komma ut/in i bostaden, sköta sin
hygien med mera. 

2. Mötesplats Ljungdala, ett allaktivitetshus för att främja integration i det 
svenska samhället. 

Beskrivning av ärendet  

I lag om allmännyttiga kommunala bostadsaktiebolag (AKBL) enligt paragraf 5 
finns det möjlighet till värdeöverföring från Hässlehem AB enligt nedan: 

5 § Begränsning av värdeöverföring i 3 § gäller inte för överföring av överskott som 
uppkommit under föregående räkenskapsår. 

1. om överskottet används för sådana åtgärder inom ramen för kommunens 
bostadsförsörjningsansvar som främjar integration och social sammanhållning eller 
som tillgodoser bostadsbehovet för personer för vilka kommunen har ett särskilt 
ansvar. 

I förarbetena till AKBL anges några exempel på åtgärder som skulle kunna utgöra 
undantag. Det kan vara åtgärder som ökar variationen inom ett bostadsområde som 
kännetecknas av ett ensidigt utbud av bostäder, eller finansierar behovet av särskilda 
lokaler eller fritidsanläggningar såsom fotbollsplaner och lekplatser som 
mötesplatser för att främja integration. Av förarbetena framgår vidare att det är 
särskilt angeläget att kommunerna i denna del har utrymme att utgå från lokala 
behov och förutsättningar. 
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I samband med beslut om Strategisk plan med budget 2024-2026, den 20 november 
2023, § 160, fastställde kommunfullmäktige budgetbeloppet för värdeöverföring 
från Hässlehem AB till 3 mnkr år 2024 samt 5 mnkr årligen under 2025 och 2026. 
Värdeöverföringen på 3 mnkr för år 2024 föreslås innefatta hjälp till finansiering av 
nedanstående: 

1. Bostadsanpassningsbidrag, bidrag kan lämnas för anpassning i bostaden för 
att en person med funktionsnedsättning ska ha möjlighet till ett självständigt 
liv, till exempel förflytta sig i bostaden, komma ut/in i bostaden, sköta sin 
hygien med mera. Bostadsanpassningen är budgeterad till cirka 2 mnkr år 
2024.

2. Mötesplats Ljungdala, ett allaktivitetshus för att främja integration i det 
svenska samhället. Mötesplats Ljungdala är budgeterad till cirka 2 mnkr år 
2024.

Förslagets konsekvenser för verksamhetens brukare 

Bedöms inte föreligga behov av tillämpning. 

Barnperspektivet 

Bedöms inte föreligga behov av tillämpning. 

Miljökonsekvenser 

Inga miljömässiga konsekvenser.

Facklig samverkan 

Ärendet är inte av karaktären att facklig samverkan behövs. 

Ekonomiska konsekvenser 

Värdeöverföringen från Hässlehem AB på 3 mnkr för år 2024 innefattar hjälp till 
finansiering av bostadsanpassningar för personer för vilka kommunen har ett 
särskilt ansvar samt främja integration och social sammanhållning i det svenska 
samhället.

_____________________ 

Sänt till:
Hässlehem AB
Kommunledningsförvaltningen, ekonomiavdelningen 
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§ 22

Återkalla uppdrag - Ridanläggning Hässleholms 
Ridklubb 
Dnr: KLF 2024/95

Beslut

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 
kommunfullmäktige att fatta följande beslut: 

Kommunfullmäktige återkallar beslut den 24 oktober 2022, § 104, om utredning om 
anordnande av ny ridanläggning, vad gäller punkterna 2, 3 och 4.

Reservationer

Hanna Nilsson (SD) reserverar sig till förmån för sitt eget yrkande. 

Yrkande 

Hanna Nilsson (SD) yrkar att punkt 2 i kommunfullmäktiges beslut den 24 oktober 
2022, § 104, ändras till " Besluta enligt utredningens alternativ två som innebär ny 
ridanläggning på Österås, och att detta börjar byggas omgående." Hon yrkar bifall 
till återkallande av punkt 3 och 4. 

Omröstning 

Ordförande ställer liggande förslag till beslut mot Hanna Nilssons (SD) yrkande och 
finner liggande förslag bifallet. 

Beskrivning av ärendet  

Kultur- och fritidsnämnden beslutade vid sammanträde den 25 januari 2024, § 6, att 
föreslå kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att återkalla uppdrag enligt 
punkterna 2, 3 och 4 i kommunfullmäktiges beslut den 22 oktober 2022, § 104. 

Av utredningen i nämndens ärende framgår bland annat följande. 

Under år 2022 beslutade kommunfullmäktige om förvärv, nybyggnation och 
upplåtelse av ridanläggning på Österås. Under sommaren 2023 strandade dock 
förhandlingarna med berörda föreningar. Kultur- och fritidsförvaltningen föreslår 
därför, efter dialog med berörda förvaltningar, att kommunfullmäktiges beslut ska 
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upphävas i berörda delar. Eftersom behovet kvarstår och objektet redan finns 
upptaget i både lokalbehovsplan och lokalförsörjningsplan samt antagen budget 
anses att det inte föreligger något behov om nytt inriktningsbeslut.  

Förfarandet är förankrat med både tekniska förvaltningen samt miljö- och 
stadsbyggnadsförvaltningen och tekniska nämnden förväntas under januari 2024 
beställa en lokaliseringsutredning för ett nytt ridhus i Hässleholm av miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden. 
 
Bedömning
 
Ovannämnda punkter 2, 3 och 4 i fullmäktiges beslut lyder enligt följande. 

2. Besluta enligt utredningens alternativ två som innebär ny ridanläggning på 
Österås samt förvärv av befintlig ridanläggning. 

3. Tekniska nämnden ges i uppdrag att förvärva befintlig ridhusfastighet av 
Hässleholms Ridhusförening motsvarande föreningens aktuella skulder för lån, 
reverser, andelar och vatten.

4. Tekniska förvaltningen får i uppdrag att tillsammans med kultur- och 
fritidsförvaltningen teckna upplåtelseavtal med berörda föreningar. 
 
Eftersom berörda föreningar inte har accepterat förslag till förvärvs- och 
upplåtelseavtal är det heller inte möjligt att anordna en ny ridhusanläggning på 
Österås i enlighet med fullmäktiges beslut. Fullmäktiges beslut enligt dessa punkter 
bör därför upphävas. 

_____________________ 

 
Sänt till:
Kultur- och fritidsnämnden 
Tekniska nämnden
 



Kommunstyrelsens arbetsutskott

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 14 (20) 

Sammanträdesdatum
2024-04-10 

Kommunstyrelsens arbetsutskott

Justering Utdraget bestyrkes 

§ 23

Motion om att erbjuda motorintresserade ungdomar 
en plats att träffas och umgås på
Dnr: KLF 2023/445

Beslut

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 
kommunfullmäktige att besluta följande.

1. Med bifall till motionen ges kultur- och fritidsnämnden i uppdrag att 
genomföra en utredning avseende upprättandet av en dedikerad mötesplats i 
Hässleholm för ungdomar med motorintresse att träffas och umgås på. 
Tekniska nämnden ska vara kultur- och fritidsnämnden behjälplig i 
utredningen utifrån sitt ansvarsområde. 

2. Utredningen ska redovisas för kommunstyrelsen senast nio månader efter 
att kommunfullmäktige fattat beslut i förevarande ärende. 

Yrkande

Hanna Nilsson (SD) yrkar bifall till liggande förslag.

Beskrivning av ärendet 

Christer Caesar och Simon Berneblad, båda Kristdemokraterna, har väckt en 
motion i fullmäktige i vilken de anför följande.
Hässleholms kommun är en landsbygdskommun. Behovet av A-traktorer, moped 
och bil är ofta stort. Detta ger i sin tur ett ökat intresse av motorer, framför allt 
bland ungdomar. Enligt Trafikverket finns det dryga 180 registrerade A-traktorer i 
kommunen. Idag finns det inget sätt för dessa ungdomar att organisera sig och 
träffas utan att det påverkar de som inte är intresserade. Vi har 180 anledningar till 
att ta detta på allvar. Att även motorintresserade får en egen plats att vara på har 
många fördelar. Inte minst då det blir enklare att föra dialog med gruppen som 
helhet, framförallt för polis och socialtjänst, som snabbt kan kontakta och lokalisera 
ungdomarna. Att ha en egen plats kan också resultera i en större stolthet och därför 
finns det goda anledningar i att hålla området i bra skick, vilket i sin tur underlättar 
driften för kommunen. Arbetet behöver naturligtvis inte falla på ungdomarna. Utan 
det finns goda möjligheter att samarbeta med våra lokala motorklubbar, eller till och 
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med Motorburen ungdom som närmst finns i Östra Göinge. Möjligheterna är 
oändliga. 

Med stöd av det anförda yrkar motionärerna att kommunfullmäktige beslutar 
uppdra åt lämplig nämnd och förvaltning att:  

1. Utreda möjligheterna för att upprätta en dedikerad mötesplats i Hässleholm 
för ungdomar med motorintresse att träffas och umgås på.  

2. Utreda möjligheterna att samordna lokalisering med intresserade föreningar.

Motionen har remitterats till tekniska nämnden och kultur- och fritidsnämnden. 
Tekniska nämnden har vid sammanträde den 7 december 2023, § 112, beslutat att 
anta förvaltningens yttrande som svar på remissen. Av nämnda yttrande framgår 
följande. 

Tekniska förvaltningen har inget att erinra om sakfrågan i motionen. Ett eventuellt 
uppdrag att utreda frågan bör initialt hanteras av kultur- och fritidsnämnden som är 
facknämnd i frågor kring fritids- och föreningsverksamhet. När eller om en 
utredning i ett vidare skede blir aktuell är tekniska förvaltningen behjälplig att för 
kultur- och fritidsnämndens räkning bistå med sakkunskap kring frågor om 
lokalisering och trafiksäkerhet utifrån de behov som kultur- och fritidsförvaltningen 
anför.

Kultur- och fritidsnämnden har vid sammanträde den 14 december 2023, § 63, 
beslutat ställa sig positiv till att motionen bifalls och utreds vidare. I förvaltningens 
yttrande i ärendet anförs följande. 

Under senare år har mängden motorintresserade ungdomar ökat. Framför allt har 
den s.k. EPA-traktor kulturen ökat stort över hela landet även om företeelsen av 
EPA-traktorer har en snart hundraårig historia i Sverige. Under 1930-talet blev det 
vanligt att bygga om äldre personbilar till redskapsfordon då egentliga traktorer var 
mycket kostsamma. Med åren då traktorer blev allt vanligare kom EPA-traktorerna 
att främst användas av ungdomar utan b-körkort och från 1950-talet och framåt kan 
"EPA" betraktas som en förhållandevis oorganiserad ungdomskultur där musik, 
klädsel, stickets m.m. blivit signalbärare Under decennierna har kulturen naturligtvis 
förändrats men samtidigt har en kontinuitet kring just fordonet bibehållits. EPA-
traktorerna har en väsentlig roll för tonåringars möjligheter att transportera sig till 
vänner, skola och träning med mera. I synnerhet gäller det för ungdomar bosatta 
utanför tätorterna men runtom i Hässleholms kommun finns en förhållandevis rik 
förekomst av EPA-traktorer och med det ett stort antal engagerade ungdomar. 
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Förvaltningen ser positivt på frågan om att vidare delta i en utredning med syfte att 
klargöra behov av, och förutsättningar för, att upprätta en dedikerad mötesplats i 
Hässleholm för ungdomar med motorintresse att träffas och umgås på. Kultur- och 
fritidsförvaltningen har dock inte rådighet över platser som en sådan verksamhet 
skulle kunna upprättas på. Inte heller har förvaltningen resurser att ansvara för en 
sådan vidare utredning. Därför föreslås att, i det fall kommunfullmäktige väljer att 
bifalla motionen, uppdraget ges till tekniska nämnden vilken ansvarar för mark och 
lokaler att i dialog med kultur- och fritidsnämnden samt berörda ungdomar och 
eventuella föreningar utreda frågan vidare. Med anledning av ovanstående föreslås 
kultur- och fritidsnämnden besluta att ställa sig positiva till motionen och en vidare 
utredning. 
 
Bedömning

Tekniska nämnden och kultur- och fritidsnämnden är överens om att en sådan 
utredning som motionärerna efterfrågar är en bra idé och bör genomföras. 
Kommunledningsförvaltningen har inte något att erinra mot den bedömningen. 
Fråga uppstår vilken nämnd som i första hand ska ansvara för utredningen. Av 
kultur- och fritidsnämndens reglemente framgår att nämnden ansvarar för kultur- 
och fritidsverksamheten inom kommunen. Den aktuella verksamheten, en 
dedikerad mötesplats i Hässleholm för ungdomar med motorintresse att träffas och 
umgås på, som kan bli resultatet av utredningen får mot bakgrund av vad som 
framgår av reglementet anses ligga inom kultur- och fritidsnämndens 
ansvarsområde. Denna nämnd ska därför ansvara för utredningen. Tekniska 
nämnden ska vara kultur- och fritidsnämnden behjälplig i utredningen vad gäller 
frågor som exempelvis lokalisering. Utredningen ska presenteras inom nio månader 
från det att kommunfullmäktige beslutat i förevarande ärende.

 
_____________________ 

 
Sänt till:
Tekniska nämnden
Kultur- och fritidsnämnden 
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§ 24

Motion om att återstarta internationella programmet 
Dnr: KLF 2023/694

Beslut

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 
kommunfullmäktige att avslå motionen. 

Reservationer

Hanna Nilsson (SD) reserverar sig på följande sätt: 

”Sverigedemokraterna var redan när M och S valde att lägga ner denna 
gymnasielinje väldigt kritiska till detta. Vi vet att detta är en fråga som drivits av 
framför allt S och tycker det är beklagligt att M fortsätter vika sig för den 
socialistiska politiken. Internationella programmet har länge varit en populär 
utbildning som dock enligt oss marknadsförts för dåligt de senaste åren. Därför vill 
vi åter starta upp utbildningen för att skapa ytterligare incitament att välja 
Hässleholm som sin utbildningsort, i stället för att pusha ungdomarna bort från 
Hässleholm genom dålig marknadsföring av tidigare väldigt populära utbildningar.” 

Yrkande

Hanna Nilsson (SD) yrkar bifall till motionen

Omröstning

Ordförande ställer liggande förslag om avslag mot Hanna Nilssons (SD) 
bifallsyrkande och finner liggande förslag om avslag bifallet. 

Beskrivning av ärendet

Hanna Nilsson och Hanna Sjöström, båda Sverigedemokraterna, har väckt en 
motion i fullmäktige i vilken de anför följande.

Sverigedemokraterna ser med stor skepsis på styrets och dess samarbetspartiers 
beslut av att lägga ner Internationella programmet som valbar gymnasieutbildning i 
kommunen. Denna gymnasieutbildning har varit ett dragplåster till kommunen och 
en linje att vara stolt över. Den har haft bra rykte även utanför kommunens gränser 
och borde snarare lyftas och utvecklas än att läggas ner. Ett något lägre söktryck 
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tolkar vi snarast som en brist i marknadsföringen av programmet. Bättre marknads-
föring hade kunnat generera fler sökande både från Hässleholm och våra 
kranskommuner. 

Med åberopande av det sålunda anförda yrkar motionärerna att internationella 
programmet startas upp igen och att sök till detsamma ska öppnas upp redan till 
våren 2024.

Motionen har remitterats till barn- och utbildningsnämnden som vid sammanträde 
den 22 februari 2024, § 19, beslutat föreslå att motionen avslås.

Av i nämnden företagen utredning framgår i huvudsak följande. 

I samband med att profilen inte skulle vara sökbar beslutade barn- och 
utbildningsnämnden att inriktningen naturvetenskap och samhälle erbjuds med 
profilering mot miljö, hållbart samhälle och resursfördelning. Intresset för dessa 
frågor bedöms vara stort och profileringen kan bidra till att fler elever väljer 
programmet. Det finns, trots beslutet, fortfarande en stark internationell koppling 
på Hässleholms Tekniska Skola (HTS), som idag är certifierad EU-ambassadörskola 
och medlem i EPAS (European parliament ambassador school program).  

Beslutade nya inriktningar tillsammans med att HTS är certifierad EU-
ambassadörskola bedöms skapa förutsättningar för att bibehålla och utveckla det 
internationella perspektivet i utbildningarna på HTS. 

Bedömning

Mot bakgrund av barn- och utbildningsnämndens ställningstagande föreslår 
kommunledningsförvaltningen att motionen avslås.

_____________________ 

Sänt till:
Barn- och utbildningsnämnden 
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§ 25

Motion om att göra det enklare att gå från bidrag till 
arbete
Dnr: KLF 2023/874

Beslut

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 
kommunfullmäktige att motionen ska anses besvarad.

Beskrivning av ärendet

Jens Lindholm (SD) har väckt en motion i fullmäktige, i vilken han anför följande. 

Arbetsmarknadsenheten (AME) i Hässleholm är en såväl till kompetens som till 
budget underskattad verksamhet. Genom att låta förvaltningen ta ett större ansvar 
kommer långt fler ur utanförskap till egenförsörjning snabbare. AME har 
framgångsrikt hjälpt personer i utanförskap att nå egen försörjning, men dess fulla 
potential utnyttjas inte. Idag är det främst genom ekonomiskt bistånd som vägen 
öppnas till AME, vilket utesluter viktiga grupper. Genom att utveckla AME:s 
potential med den redan befintliga kompetensen kan fler människor snabbare gå 
från utanförskap till egen försörjning utan att få behov av ekonomiskt bistånd. 
Detta gynnar både individerna och kommunen som helhet. AME kan nå sin fulla 
potential genom följande åtgärder.  

1. Samarbete: Möjligheter till ökat samarbete med olika instanser ger fler en chans 
till egen försörjning tidigt, innan behov av ekonomiskt bistånd uppstår.  

2. Parallella insatser: Flera instanser efterfrågar parallella insatser i ett samarbete för 
klienter som finns i åtgärder på andra områden, som t.ex. psykiatri, för att ge dem 
arbetsrelaterad träning.  

3. Offensiv verksamhet: AME kan vara proaktiv och uppsökande för att nå grupper 
som annars inte når fram till dem.  

En tidig och snabb intervention från AME undviker möjligen helt behovet av 
ekonomiskt bistånd för många grupper. Att ge individanpassad hjälp innan 
individen når botten ökar chansen dramatiskt att nå framgång. Det resulterar i ökad 
självständighet, bättre psykisk hälsa, lägre kostnader för ekonomiskt som socialt 
bistånd och positiva ekonomiska effekter för såväl individer som kommunen. 



Kommunstyrelsens arbetsutskott

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 20 (20) 

Sammanträdesdatum
2024-04-10 

Kommunstyrelsens arbetsutskott

Justering Utdraget bestyrkes 

Med stöd av det sålunda anförda yrkar motionären följande. 

1) Att utreda ett utökat samarbete med olika instanser inklusive psykiatri, SFI, 
lärvux, komvux och AF för att ge fler en tidigare och adekvat insats till egen 
försörjning än i nuvarande förvaltningsregelverk. 

2) Att utreda möjligheten till parallella insatser för klienter som har åtgärder på 
andra verksamheter, som t.ex. psykiatrin, för att ge dem arbetsrelaterad träning.

3) Att utreda de övergripande konsekvenserna av parallella samarbeten som 
beskrivs i andra attsatsen för såväl AME som för individen och den kommunala 
ekonomin.  

4) Att utreda för- och nackdelar med att AME blir en offensiv, proaktiv och 
uppsökande förvaltning bland de grupper där man vet att det finns människor som 
kan få hjälp på AME men som i nuvarande organisation inte får det.  

5) Att utreda hur möjligheten till självremiss kan implementeras i verksamheten. 

Motionen har remitterats till arbetsmarknadsnämnden, som vid sammanträde den 
27 februari 2024, § 19, beslutat, inklusive motionären själv, föreslå att motionen ska 
anses besvarad. Kommunledningsförvaltningen finner inte anledning att göra någon 
annan bedömning. 

_____________________ 

Sänt till:
Arbetsmarknadsnämnden 
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